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Ledamöter Rashid Mohammed (V) Ordförande 
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Mansur Jama (MP) 
Lotta Högström (M) 
Ghazal Saberian (SD) 
Åsa Nilsson Söderström (L) 
Patrick Amofah (C) §§5-24 
Bengt Ohlsson (S) ersätter Nassir Abdullahi Ali (S) 
Azad Hassan (S) §7, §11 ersätter Elvir Kazinic (S) pga jäv 
Jonas Jeppson (M) ersätter Kerstin Thufvesson (M) 
Kim Ekblom (C) §§1-4 ersätter Patrick Amofah (C) 
 

Ersättare Fadumo Dahir Igal (S) §§1-6, §§8-10, §§12-24 
Azad Hassan (S) §§1-6, §§8-10, §§12-24 
Ifrah Ibrahim Osoble (V) 
Allan Ahmad (V) 
Shannet Fessehazion (MP) 
Ira Kolehmainen (M) 
Mats Rydelius (M) 
Kim Ekblom (C) §§5-24 
 

Övriga närvarande Toni Mellblom Stadsdelsdirektör 
Anna Birgersson Nämndsekreterare 
Ingrid Brännström Avdelningschef §§5-24 
Jonas Eliasson Avdelningschef §§5-24 
Adrian Göransson Avdelningschef §§5-24 
Ida Hagerum Avdelningschef §§5-24 
Sara Hallström Avdelningschef §§5-24 
Susanna Juvas Hagbjörk Avdelningschef 
Jessika Von Malmborg Avdelningschef §§5-24 
Kristina Wennström Facklig §§5-24 VISION 
Teodor Sandström Facklig §§5-24 SSR 
 

Justerare Rashid Mohammed, Ole-Jörgen Persson 

Sida 1 (51)



Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

 
Datum för justering 2025-01-24 

 
Paragraf §§1-24 

 
Sekreterare Anna Birgersson 

Sida 2 (51)



Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
1. Rashid Mohammed (V) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs 

att justera protokollet från dagens sammanträde. Justeringen 
äger rum den 24 januari 2025. 

2. Dagordningen godkänns. 
 

Sida 3 (51)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 2 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/1201 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1201-1 Upphörande av hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/1223 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1223-1 Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken 
(FB) 
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§ 4 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av Järva sociala delegationens protokoll från den 8 januari 
2025, den 15 januari 2025 och den 22 januari 2025. 
  
Nämnden ajournerades mellan klockan 17.35  för allmänhetens 
frågestund (frågestunden startade klockan 18.00) och fika med 
allmänheten. 
Sammanträdet återupptogs klockan 19.40 
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§ 5 
Medborgarförslag gällande aktiviteter på kvällarna för 
barn och ungdomar upp till 27 år  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2024/727 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att avslå medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I augusti 2024 inkom ett medborgarförslag där det föreslås 
aktiviteter på kvällarna för barn och ungdomar upp till 27 år. Det 
föreslås att fritidsgårdar eller en lokal med fritidsledare ska finnas 
tillgänglig som även organiserar kvällspromenader. 
Stadsdelsnämnden beslutade vid nämndsammanträde 2024-11-21 
att medborgarförslaget skulle överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 
 
Järva stadsdelsförvaltning har i nuläget ingen planering för att 
öppna upp nya fritidsgårdar för ungdomar äldre än 19 år eller 
förändra åldersintervallet enskilda kvällar. Detta utifrån befintligt 
ramverk i form av författningssamlingen samt fritidsgårdsstrategin 
men även lokala erfarenheter och ett förväntat ökat resursbehov vid 
ett utökat åldersspann. I Stockholms stad som helhet finns det ett 
brett utbud av kvälls- och utomhusaktiviteter för unga vuxna, några 
exempel: Kulturhuset Lava som är en verksamhet som erbjuder 
gratis workshops och tillgång till verktyg för musikskapande, foto 
och konst med ålder upp till 25 år. Stockholms stadsbibliotek har 
ofta gratis föreläsningar, bokcirklar, språkcaféer och 
musikevenemang för att nämna några. Kulturskolan erbjuder 
verksamhet för unga vuxna upp till 22 år. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/727-6 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
gällande aktiviteter på kvällarna för barn och ungdomar upp 
till 27 år 

 JÄRVA 2024/727-2 Medborgarförslag gällande aktiviteter 
på kvällarna för barn och ungdomar upp till 27 
år_Bortredigerad 
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§ 6 
Ansökan om statsbidrag för verksamhet med personligt 
ombud 2025  
Redovisning av verksamhet 2024 samt ansökan om 
stadsbidrag för 2025. 
JÄRVA 2024/1205 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner redovisning för 2024 samt ansökan 
om statsbidrag för 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet innehåller en redovisning av verksamhet med personligt 
ombud i Järva stadsdelsområden för 2024 samt en ansökan om 
medel för två personliga ombud 2025 till Länsstyrelsen i 
Stockholms län 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1205-1 (Godkänd - R 1) Ansökan om 
statsbidrag för verksamhet med personligt ombud 2025 

 JÄRVA 2024/1205-2 Ansökan om statsbidrag för 
verksamhet med Personligt ombud 

 JÄRVA 2024/1205-3 Redovisning av statsbidrag till 
kommuner som bedriver verksamhet med personligt ombud 
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§ 7 
Fördelning av föreningsbidrag 2025  
JÄRVA 2024/899 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att: 
  
1.      Bevilja Akalla 4H-klubb ansökan om föreningsbidrag med 
100 000 kronor. 
2.      Avslå Anba Bola KOUF ansökan om föreningsbidrag. 
3.      Bevilja Akalla Bys Arrangemangsgrupp ansökan om 
föreningsbidrag med 100 000 kronor 
4.      Avslå Code guild ansökan om föreningsbidrag. 
5.      Delvis bevilja Cykelfrämjandet ansökan om föreningsbidrag 
med 50 000 kronor. 
6.      Avslå Eritreanska föreningen i Husby, Kista & Akalla 
ansökan om föreningsbidrag. 
7.      Avslå Eritreanska kvinnoföreningen för demokrati och 
rättvisa ansökan om föreningsbidrag. 
8.      Bevilja Existera ansökan om föreningsbidrag med 100 000 
kronor. 
9.      Delvis bevilja Filadelfia kyrkan Stockholmansökan om 
föreningsbidrag med 52 000 kronor. 
10.  Avslå Future Techies ansökan om föreningsbidrag. 
11.  Avslå Föreningen för integration och freds ansökan om 
föreningsbidrag. 
12.  Bevilja Föreningen Järvas Folkets Park ansökan om 
föreningsbidrag med 100 000 kronor. 
13.  Delvis bevilja Geesgud ansökan om föreningsbidrag med 70 
000 kronor. 
14.  Delvis bevilja Husby FF ansökan om föreningsbidrag med 30 
000 kronor. 
15.  Delvis bevilja Husby Frikyrkoförsamlings ansökan om 
föreningsbidrag med 34 500 kronor. 
16.  Bevilja Husby Konst & Hantverksförening ansökan om 
föreningsbidrag med 100 000 kronor. 
17.  Bevilja Föreningen Hällen Gaming ansökan om 
föreningsbidrag med 30 000 kronor. 
18.  Delvis bevilja Ideella föreningen Abai ansökan om 
föreningsbidrag med 15 000 kronor. 
19.  Avslå Initiatives of Change  ansökan om föreningsbidrag. 
20.  Delvis bevilja Internationella Bekantskaper ansökan om 
föreningsbidrag med 50 000 kronor. 
21.  Delvis bevilja IOGT-NTO Spånga ansökan om föreningsbidrag 
med 80 000 kronor. 
22.  Avslå Iranska kvinnosamfundet i Sverige ansökan om 
föreningsbidrag. 
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23.  Delvis bevilja Ishockeyföreningen Akalla Husby ansökan om 
föreningsbidrag med 36 500 kronor. 
24.  Avslå Islamiska kulturföreningen i Tensta ansökan om 
föreningsbidrag. 
25.  Delvis bevilja Järvas Gemensamma Krafter ansökan om 
föreningsbidrag med 60 000 kronor. 
26.  Avslå Kista Cricket Club ansökan om föreningsbidrag. 
27.  Bevilja Kista Sports Club ansökan om föreningsbidrag med 100 
000 kronor. 
28.  Delvis bevilja Kodcentrum ansökan om föreningsbidrag med 
50 000 kronor. 
29.  Avslå Kulturpunkten ansökan om föreningsbidrag. 
30.  Avslå Midnimo Ungdomsförbund ansökan om föreningsbidrag. 
31.  Avslå Negeste Missionsförsamling ansökan om 
föreningsbidrag. 
32.  Avslå Norra Järva stadsdelsråd ansökan om föreningsbidrag. 
33.  Avslå Okusinza Mu Luganda e Sweden ansökan om 
föreningsbidrag. 
34.  Bevilja Rinkeby Festivalkommitté ansökan om föreningsbidrag 
med 100 000 kronor. 
35.  Delvis bevilja Rinkeby Folkets Hus ansökan om 
föreningsbidrag med 90 000 kronor. 
36.  Delvis bevilja Rinkeby Run ansökan om föreningsbidrag med 
50 000 kronor. 
37.  Bevilja Rädda Barnen Stockholm Lokalförening ansökan om 
föreningsbidrag med 100 000 kronor. 
38.  Delvis bevilja Shanta idrottsförening ansökan om 
föreningsbidrag med 50 000 kronor. 
39.  Avslå Shape Society ansökan om föreningsbidrag. 
40.  Avslå SOKU-Tensta ansökan om föreningsbidrag. 
41.  Delvis bevilja SPF Seniorerna Spångaveteranerna ansökan om 
föreningsbidrag med 50 000 kronor. 
42.  Bevilja Spånga Folkdansgille ansökan om föreningsbidrag med 
45 000 kronor. 
43.  Bevilja Spånga Företagarförening ansökan om föreningsbidrag 
med 100 000 kronor. 
44.  Avslå Spånga Medborgarhusförening ansökan om 
föreningsbidrag 
45.  Delvis bevilja Spånga tennis- och bordtennisklubb ansökan om 
föreningsbidrag med 16 000 kronor. 
46.  Avslå Spårvägen Friidrott ansökan om föreningsbidrag 
47.  Bevilja Stiftelsen The Global Village ansökan om 
föreningsbidrag med 100 000 kronor. 
48.  Delvis bevilja Svenska Med Baby ansökan om föreningsbidrag 
med 50 000 kronor. 
49.  Avslå Svenska Uigur Union ansökan om föreningsbidrag 
50.  Bevilja Tensta Kvinno- och Tjejjour ansökan om 
föreningsbidrag med 100 000 kronor. 
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51.  Delvis bevilja Tensta unga örnar ansökan om föreningsbidrag 
med 35 000 kronor. 
52.  Avslå Unga Alevitiska Förbundet ansökan om föreningsbidrag 
53.  Avslå Unga Örnar Turbo ansökan om föreningsbidrag 
54.  Delvis bevilja Verdandi Rinkeby ansökan om föreningsbidrag 
med 100 000 kronor. 
55.  Avslå Vision generation boll IF ansökan om föreningsbidrag 
56.  Bevilja Stiftelsen Äldrekontakt ansökan om föreningsbidrag 
med 37 800 kronor. 
  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnds föreningsbidrag syftar till att stärka den 
ideella sektorns förutsättningar att erbjuda verksamhet av god 
kvalitet inom stadsdelsområdet. Föreningarnas verksamhet ska vara 
en förstärkning av, och ett stöd till, nämndens kärnverksamhet och 
bidra till ett mervärde för invånarna. 56 föreningar har inkommit 
med ansökan om föreningsbidrag till Järva stadsdelsnämnd för 
verksamhetsår 2025. Förvaltningen föreslår nämnden att helt eller 
delvis bevilja föreningsbidrag till 33 föreningar. Under hösten 2024 
har förvaltningen gett information om och stöd till föreningar i 
ansökningsförfarandet för 2025. Ansökningstiden löpte ut den 1 
november 2024. Under rubriken ”Förvaltningens synpunkter och 
förslag” redogörs för hur förslagen till beslut motiveras för 
respektive ansökning. 
 
Jäv 
Elvir Kazinic (S) och Fadumo Dahir Igal (S) anmälde jäv och 
lämnade lokalen. 
  
Förslag till beslut om återremittering 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl (M) deltar inte i beslutet. 
  
Ghazal Saberian (SD) deltar inte i beslutet. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att återremittera ärendet 
2. Att uppdra åt förvaltningen att göra en grundlig analys av 

vilka komplexa samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen 
och hur civilsamhället bäst kan involveras för att lösa dessa 
utmaningar. I arbetet ska hänsyn tas både till civilsamhällets 
självständighet och effektivt användande av skattepengar. 

3. Att därutöver anföra följande 
  

En utspridd missuppfattning är att civilsamhället är ett komplement 
till den offentliga sektorn. Liberalerna har en annan syn. 
Civilsamhället utgör själva grunden för välfärden. Det är de av 
individer skapade gemenskaperna som lägger grunden för såväl 
privat som offentlig sektor. Civilsamhället spelar således en 
avgörande roll för samhället och ger även stora möjligheter till 
utveckling också för det offentliga. 
Vår vision är ett starkare, mer oberoende och mer livskraftigt 
civilsamhälle. Den civila sektorn i form av små och stora 
föreningar, stiftelser, kooperativ och andra former för 
samhällsarbete på idéburen grund kan ha en mycket större roll i att 
tillhandahålla de välfärdstjänster som vi alla är med och bekostar 
gemensamt – om den ges de rätta förutsättningarna. 
För oss liberaler är det viktigt att relationen mellan civilsamhället 
och den offentliga sektorn ska handla om samverkan mellan olika, 
men jämlika parter. Det samarbete som idag sker har alldeles för 
ofta karaktären av ett patron–klientförhållande, med den offentliga 
sektorn som den styrande patronen och civilsamhällets aktörer som 
de styrda klienterna. 
Ett särskilt problem med föreningsbidragen som avhandlas i detta 
ärende är att summorna numera är så små att det inte blir 
ekonomiskt försvarbart att lägga den mängd arbetstimmar som 
krävs från förvaltningen för att hantera ansökan, rapporter och 
uppföljningar på ett kvalitetssäkrat sätt. Det är också problematiskt 
att man är så restriktiv med pengar till anställningar och lokaler. 
Just dessa kostnader är ju svårast för föreningarna att täcka med 
andra pengar. 
Vi Liberaler vill därför se ett omtag på stadsdelens stöd till 
civilsamhället och yrkar på återremiss. 
  
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Ole-Jörgen Persson m.fl (M) 
särskilda uttalande. 
Vid behandlingen av verksamhetsplan för Järva stadsdelsnämnd för 
2025 redogjorde Moderaterna i stadsdelsnämnden för vår 
principiella syn på lokala föreningsbidrag och föreslog att dessa 
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avvecklas i sin nuvarande form. 
  
Vi vill se en utredning av hur stadsdelens stöd i stället kan vridas 
om till samverkansstöd, rådgivning genom stadsdelens 
föreningssamordnare, uppmuntran till mer samarbete och 
samverkan föreningarna emellan samt praktiskt stöd med 
föreningslokaler etc. Föreningsstödet så som det är utformat i 
stadsdelen är tyvärr svårkontrollerat och kräver mycket 
administration från såväl stadsdelsförvaltningen som den enskilde 
föreningen. 
  
Stadsdelen har en lång rad IOP samarbeten med föreningslivet i 
Järva. Moderaterna anser i grunden att den här typ av avtal, som 
noggrant reglerar rättigheter och skyldigheter för såväl nämnd som 
föreningar och som handlar om att föreningarna ska tillföra ett reellt 
mervärde till stadsdelen genom att erbjuda och få stöd för 
kompletterande verksamhet som stadsdelen själv inte erbjuder, är 
positivt. Vi vill utveckla detta och ser värdet av långsiktigheten och 
transparensen som IOP-avtalen innebär. 
  
Gällande Spånga företagarförenings arrangemang av marknader 
under året är vi bekymrade med tanke på det stöd som föreslås. 
Stödet kommer inte räcka för att arrangera de av Spångaborna så 
uppskattade marknaderna (vår, höst och julmarknad) samt 6 juni 
firandet. Vi vet att företagarföreningen sökt om ett IOP för att få 
långsiktighet i finansieringen. Vår uppfattning är att Spånga 
företagarförening borde ha fått ett IOP-avtal med stadsdelen. 
  
Vi förutsätter att majoriteten tar ansvar och säkerställer stödet till 
företagarföreningen. 
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§ 8 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Verdandi Tensta 2025-2027  
JÄRVA 2024/1165 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Verdandi 
Tensta till ett belopp om 500 000 kronor årligen under perioden 
2025-2027 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 24 oktober 2024 gav stadsdelsnämnden i uppdrag till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av nuvarande 
överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med Verdandi 
Tensta. Under hösten har föreningen och förvaltningen tillsammans 
utarbetat ett förslag på överenskommelse om IOP för perioden 
2025-2027. Dialogen har lett fram till en överenskommelse som har 
som målsättning att samverka för att fler barn och unga tar del av 
strukturerade och vuxenledda fritidsaktiviteter, att deltagande 
vårdnadshavare har stöd i föräldrarollen samt att unga får värdefulla 
erfarenheter och en stärkt position på arbetsmarknaden genom 
feriejobb. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Verdandi 
Tensta till ett belopp om 500 000 kronor årligen under perioden 
2025-2027. 
 
Förslag till beslut om återremittering 
 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
  
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström 
(L) förslag. 
  
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Åsa Nilsson Söderström (L). Ghazal Saberian (SD) och Patrick 
Amofa (C) ansluter sig till Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) Åsa Nilsson Söderström (L). Ghazal 
Saberian (SD) och Patrick Amofa (C) reserverar sig mot nämndens 
beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna 
överenskommelse om IOP med Verdandi Tensta till ett belopp om 
840 000 kronor årligen under perioden 2025–2027. 
 
Verdandi är en av de föreningar som stadsdelen, både under 
nuvarande och föregående paraply haft och har en samverkan med 
under en lång rad av år. Samarbetet har varit positivt för båda parter 
och tillfört ett mervärde till lokalsamhället och dess invånare. Vi 
vill se det fortsätta under samma ekonomiska förutsättningar som 
tidigare. 
 
  
Reservation 2 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Ghazal Saberian (SD) reserverade 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 

1. Att återremittera ärendet 
2. Att uppdra åt förvaltningen att göra en grundlig analys av 

vilka komplexa samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen 
och av hur civilsamhället bäst kan involveras för att lösa 
dessa utmaningar. I arbetet ska hänsyn tas både till 
civilsamhällets självständighet och effektivt användande av 
skattepengar. 

3. Att därutöver anföra följande 
  

En utspridd missuppfattning är att civilsamhället är ett komplement 
till den offentliga sektorn. Liberalerna har en annan syn. 
Civilsamhället utgör själva grunden för välfärden. Det är de av 
individer skapade gemenskaperna som lägger grunden för såväl 
privat som offentlig sektor. Civilsamhället spelar således en 
avgörande roll för samhället och ger även stora möjligheter till 
utveckling också för det offentliga. 
  
Vår vision är ett starkare, mer oberoende och mer livskraftigt 
civilsamhälle. Den civila sektorn i form av små och stora 
föreningar, stiftelser, kooperativ och andra former för 
samhällsarbete på idéburen grund kan ha en mycket större roll i att 
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tillhandahålla de välfärdstjänster som vi alla är med och bekostar 
gemensamt – om den ges de rätta förutsättningarna. 
  
För oss liberaler är det viktigt att relationen mellan civilsamhället 
och den offentliga sektorn ska handla om samverkan mellan olika, 
men jämlika parter. Det samarbete som idag sker har alldeles för 
ofta karaktären av ett patron–klientförhållande, med den offentliga 
sektorn som den styrande patronen och civilsamhällets aktörer som 
de styrda klienterna. 
  
Detta mönster måste brytas, och det kan till exempel genom en 
utvidgad tillämpning av modellen med IOP (idéburet–offentligt 
partnerskap) där civilsamhällets aktörer och offentlig sektor 
samverkar kring ett gemensamt mål. Det är dock en samarbetsform 
som kräver mycket tid och kunskap från alla inblandade parter för 
att komma till sin rätt, och lämpar sig därför inte särskilt väl för 
mindre bidrag och avgränsade projekt. Där kan föreningsbidrag 
eller upphandlingar vara en bättre modell 
  
Från vad vi har sett från arbetet med IOPs från majoriteten i Järva 
stadsdelsnämnd så är vi tveksamma till om parterna har analyserat 
situationen och insatserna med tillräckligt djup. Vi menar också att 
man inte i tillräckligt hög grad tagit till sig av den kritik som 
framfördes mot stadsdelarnas hantering av IOPs 2021. 
  
Det förefaller oss som att man istället för att utgå från de komplexa 
samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen, istället har utgått från de 
IOPs som existerade innan sammanslagningen och justerat lite 
grann. Av den information vi fått oss till dels har diskussionerna 
kring kommande IOP:s inte förts med den öppenhet som borde 
finnas i ett IOP. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1165-1 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) mellan Järva stadsdelsnämnd och 
Verdandi Tensta 2025-2027 

 JÄRVA 2024/1165-2 Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap (IOP )mellan Järva stadsdelsnämnd 
och Verdandi Tensta 2025-2027 
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§ 9 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Kista Sports Club KFUM 2025-2027  
JÄRVA 2024/1166 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Kista Sports 
Club KFUM till ett belopp om 1 312 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 24 oktober 2024 gav stadsdelsnämnden i uppdrag till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av nuvarande 
överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med 
föreningen Kista SC. Under hösten har föreningen och 
förvaltningen utarbetat ett förslag på överenskommelse för perioden 
2025-2027. Målsättningen för partnerskapet är att främja barn och 
ungas hälsa genom en aktiv fritid i tidig ålder, att unga får 
värdefulla erfarenheter och en stärkt position på arbetsmarknaden 
genom feriejobb samt att vårdnadshavare har tillgång till stöd i 
föräldrarollen. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Kista Sports 
Club KFUM till ett belopp om 1 312 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027. 
 
Förslag till beslut om återremittering 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
 
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström 
(L) förslag. 
  
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Ghazal Saberian (SD) reserverade 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 

1. Att återremittera ärendet 
2. Att uppdra åt förvaltningen att göra en grundlig analys av 

vilka komplexa samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen 
och av hur civilsamhället bäst kan involveras för att lösa 
dessa utmaningar. I arbetet ska hänsyn tas både till 
civilsamhällets självständighet och effektivt användande av 
skattepengar. 

3. Att därutöver anföra följande 
  

En utspridd missuppfattning är att civilsamhället är ett komplement 
till den offentliga sektorn. Liberalerna har en annan syn. 
Civilsamhället utgör själva grunden för välfärden. Det är de av 
individer skapade gemenskaperna som lägger grunden för såväl 
privat som offentlig sektor. Civilsamhället spelar således en 
avgörande roll för samhället och ger även stora möjligheter till 
utveckling också för det offentliga. 
  
Vår vision är ett starkare, mer oberoende och mer livskraftigt 
civilsamhälle. Den civila sektorn i form av små och stora 
föreningar, stiftelser, kooperativ och andra former för 
samhällsarbete på idéburen grund kan ha en mycket större roll i att 
tillhandahålla de välfärdstjänster som vi alla är med och bekostar 
gemensamt – om den ges de rätta förutsättningarna. 
  
För oss liberaler är det viktigt att relationen mellan civilsamhället 
och den offentliga sektorn ska handla om samverkan mellan olika, 
men jämlika parter. Det samarbete som idag sker har alldeles för 
ofta karaktären av ett patron–klientförhållande, med den offentliga 
sektorn som den styrande patronen och civilsamhällets aktörer som 
de styrda klienterna. 
  
Detta mönster måste brytas, och det kan till exempel genom en 
utvidgad tillämpning av modellen med IOP (idéburet–offentligt 
partnerskap) där civilsamhällets aktörer och offentlig sektor 
samverkar kring ett gemensamt mål. Det är dock en samarbetsform 
som kräver mycket tid och kunskap från alla inblandade parter för 
att komma till sin rätt, och lämpar sig därför inte särskilt väl för 
mindre bidrag och avgränsade projekt. Där kan föreningsbidrag 
eller upphandlingar vara en bättre modell 
  
Från vad vi har sett från arbetet med IOPs från majoriteten i Järva 
stadsdelsnämnd så är vi tveksamma till om parterna har analyserat 
situationen och insatserna med tillräckligt djup. Vi menar också att 
man inte i tillräckligt hög grad tagit till sig av den kritik som 
framfördes mot stadsdelarnas hantering av IOPs 2021. 
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Det förefaller oss som att man istället för att utgå från de komplexa 
samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen, istället har utgått från de 
IOPs som existerade innan sammanslagningen och justerat lite 
grann. Av den information vi fått oss till dels har diskussionerna 
kring kommande IOP:s inte förts med den öppenhet som borde 
finnas i ett IOP. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1166-1 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap mellan Järva stadsdelsnämnd och Kista Sports 
Club KFUM 2025-2027 

 JÄRVA 2024/1166-2 Överenskommelse om IOP Kista SC 
2025-2027 
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§ 10 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Kvinnocenter i Tensta Hjulsta 2025-
2027  
JÄRVA 2024/1167 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Kvinnocenter i 
Tensta Hjulsta till ett belopp om 365 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 24 oktober 2024 gav stadsdelsnämnden i uppdrag till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av nuvarande 
överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med 
föreningen Kvinnocenter i Tensta Hjulsta. Under hösten har 
föreningen och förvaltningen utarbetat ett förslag på 
överenskommelse för perioden 2025-2027. Målsättningen för 
partnerskapet är att kvinnor i stadsdelsområdet får tillgång till en 
trygg och öppen mötesplats där de kan stärka sin hälsa, bryta social 
isolering och få möjlighet att organisera sig. Förvaltningen och 
föreningen ska samverka kring genomförandet av olika aktiviteter 
som ska bidra till att målet uppfylls. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Kvinnocenter i 
Tensta Hjulsta till ett belopp om 365 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027. 
 
Förslag till beslut om återremittering 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
 
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström 
(L) förslag. 
  
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Ghazal Saberian (SD) reserverade 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
 
  

1. Att återremittera ärendet 
2. Att uppdra åt förvaltningen att göra en grundlig analys av 

vilka komplexa samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen 
och av hur civilsamhället bäst kan involveras för att lösa 
dessa utmaningar. I arbetet ska hänsyn tas både till 
civilsamhällets självständighet och effektivt användande av 
skattepengar. 

3. Att därutöver anföra följande 
  

En utspridd missuppfattning är att civilsamhället är ett komplement 
till den offentliga sektorn. Liberalerna har en annan syn. 
Civilsamhället utgör själva grunden för välfärden. Det är de av 
individer skapade gemenskaperna som lägger grunden för såväl 
privat som offentlig sektor. Civilsamhället spelar således en 
avgörande roll för samhället och ger även stora möjligheter till 
utveckling också för det offentliga. 
  
Vår vision är ett starkare, mer oberoende och mer livskraftigt 
civilsamhälle. Den civila sektorn i form av små och stora 
föreningar, stiftelser, kooperativ och andra former för 
samhällsarbete på idéburen grund kan ha en mycket större roll i att 
tillhandahålla de välfärdstjänster som vi alla är med och bekostar 
gemensamt – om den ges de rätta förutsättningarna. 
  
För oss liberaler är det viktigt att relationen mellan civilsamhället 
och den offentliga sektorn ska handla om samverkan mellan olika, 
men jämlika parter. Det samarbete som idag sker har alldeles för 
ofta karaktären av ett patron–klientförhållande, med den offentliga 
sektorn som den styrande patronen och civilsamhällets aktörer som 
de styrda klienterna. 
  
Detta mönster måste brytas, och det kan till exempel genom en 
utvidgad tillämpning av modellen med IOP (idéburet–offentligt 
partnerskap) där civilsamhällets aktörer och offentlig sektor 
samverkar kring ett gemensamt mål. Det är dock en samarbetsform 
som kräver mycket tid och kunskap från alla inblandade parter för 
att komma till sin rätt, och lämpar sig därför inte särskilt väl för 
mindre bidrag och avgränsade projekt. Där kan föreningsbidrag 
eller upphandlingar vara en bättre modell 
  
Från vad vi har sett från arbetet med IOPs från majoriteten i Järva 
stadsdelsnämnd så är vi tveksamma till om parterna har analyserat 
situationen och insatserna med tillräckligt djup. Vi menar också att 
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man inte i tillräckligt hög grad tagit till sig av den kritik som 
framfördes mot stadsdelarnas hantering av IOPs 2021. 
  
Det förefaller oss som att man istället för att utgå från de komplexa 
samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen, istället har utgått från de 
IOPs som existerade innan sammanslagningen och justerat lite 
grann. Av den information vi fått oss till dels har diskussionerna 
kring kommande IOP:s inte förts med den öppenhet som borde 
finnas i ett IOP. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1167-1 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) mellan Järva stadsdelsnämnd och 
Kvinnocenter i Tensta Hjulsta 

 JÄRVA 2024/1167-2 Överenskommelse om IOP 
Kvinnocenter i Tensta Hjulsta 2025-2027 
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§ 11 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Rinkeby Folkets Hus 2025-2027  
JÄRVA 2024/1168 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Rinkeby 
Folkets Hus till ett belopp om 2 150 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 24 oktober 2024 gav stadsdelsnämnden i uppdrag till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av nuvarande 
överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med Rinkeby 
Folkets Hus. Under hösten har föreningen och förvaltningen 
utarbetat ett förslag på en överenskommelse för perioden 2025-
2027. Målsättningarna för partnerskapet är att kvinnor som står 
långt ifrån arbetsmarknaden motiveras att ta sig närmre 
arbetsmarknaden eller en studietillvaro samt att barn och ungdomar 
som har behov av läxhjälp känner till och tar del av läxhjälpen på 
Rinkeby Folkets Hus. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Rinkeby 
Folkets Hus till ett belopp om 2 150 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027. 
 
Förslag till beslut om återremittering 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
 
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström 
(L) förslag. 
  
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Ghazal Saberian (SD) reserverade 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
 
  

1. Att återremittera ärendet 
2. Att uppdra åt förvaltningen att göra en grundlig analys av 

vilka komplexa samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen 
och av hur civilsamhället bäst kan involveras för att lösa 
dessa utmaningar. I arbetet ska hänsyn tas både till 
civilsamhällets självständighet och effektivt användande av 
skattepengar. 

3. Att därutöver anföra följande 
  

En utspridd missuppfattning är att civilsamhället är ett komplement 
till den offentliga sektorn. Liberalerna har en annan syn. 
Civilsamhället utgör själva grunden för välfärden. Det är de av 
individer skapade gemenskaperna som lägger grunden för såväl 
privat som offentlig sektor. Civilsamhället spelar således en 
avgörande roll för samhället och ger även stora möjligheter till 
utveckling också för det offentliga. 
  
Vår vision är ett starkare, mer oberoende och mer livskraftigt 
civilsamhälle. Den civila sektorn i form av små och stora 
föreningar, stiftelser, kooperativ och andra former för 
samhällsarbete på idéburen grund kan ha en mycket större roll i att 
tillhandahålla de välfärdstjänster som vi alla är med och bekostar 
gemensamt – om den ges de rätta förutsättningarna. 
  
För oss liberaler är det viktigt att relationen mellan civilsamhället 
och den offentliga sektorn ska handla om samverkan mellan olika, 
men jämlika parter. Det samarbete som idag sker har alldeles för 
ofta karaktären av ett patron–klientförhållande, med den offentliga 
sektorn som den styrande patronen och civilsamhällets aktörer som 
de styrda klienterna. 
  
Detta mönster måste brytas, och det kan till exempel genom en 
utvidgad tillämpning av modellen med IOP (idéburet–offentligt 
partnerskap) där civilsamhällets aktörer och offentlig sektor 
samverkar kring ett gemensamt mål. Det är dock en samarbetsform 
som kräver mycket tid och kunskap från alla inblandade parter för 
att komma till sin rätt, och lämpar sig därför inte särskilt väl för 
mindre bidrag och avgränsade projekt. Där kan föreningsbidrag 
eller upphandlingar vara en bättre modell 
  
Från vad vi har sett från arbetet med IOPs från majoriteten i Järva 
stadsdelsnämnd så är vi tveksamma till om parterna har analyserat 
situationen och insatserna med tillräckligt djup. Vi menar också att 
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man inte i tillräckligt hög grad tagit till sig av den kritik som 
framfördes mot stadsdelarnas hantering av IOPs 2021. 
  
Det förefaller oss som att man istället för att utgå från de komplexa 
samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen, istället har utgått från de 
IOPs som existerade innan sammanslagningen och justerat lite 
grann. Av den information vi fått oss till dels har diskussionerna 
kring kommande IOP:s inte förts med den öppenhet som borde 
finnas i ett IOP. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1168-2 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) mellan Järva stadsdelsnämnd och Rinkeby 
Folkets Hus 2025-2027 

 JÄRVA 2024/1168-1 Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) mellan Järva Sdn och Rinkeby 
Folkets Hus 2025-2027 
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§ 12 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Husby Konst & Hantverksförening 
2025-2027  
JÄRVA 2024/1169 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Husby Konst & 
Hantverksförening till ett belopp om 400 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 24 oktober 2024 gav stadsdelsnämnden i uppdrag till 
förvaltningen att inleda en överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap med Husby Konst & Hantverksförening. Under hösten 
har föreningen och förvaltningen utarbetat ett förslag på 
överenskommelse för perioden 2025-2027. Målsättningen för 
partnerskapet är att barn och unga i stadsdelsområdet får tillgång till 
en meningsfull, lekfull och stimulerande fritid genom ett skapande 
dagkollo under skolloven och uppsökande konstverksamhet i 
stadsdelsområdets fritidsgårdar, parklekar och Sommartorg. 
 
Förvaltningen föreslår att beloppet för IOP utökas med 76 000 
kronor årligen för att kunna genomföra den uppsökande 
konstverksamheten fler gånger och på fler platser, bland annat på 
stadsdelsområdets parklekar som förvaltningen ser ett behov av att 
aktivera ytterligare. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Husby Konst & 
Hantverksförening till ett belopp om 400 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027. 
 
Förslag till beslut om återremittering 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
 
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström 
(L) förslag. 
  
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Ghazal Saberian (SD) reserverade 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
 
  

1. Att återremittera ärendet 
2. Att uppdra åt förvaltningen att göra en grundlig analys av 

vilka komplexa samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen 
och av hur civilsamhället bäst kan involveras för att lösa 
dessa utmaningar. I arbetet ska hänsyn tas både till 
civilsamhällets självständighet och effektivt användande av 
skattepengar. 

3. Att därutöver anföra följande 
  

En utspridd missuppfattning är att civilsamhället är ett komplement 
till den offentliga sektorn. Liberalerna har en annan syn. 
Civilsamhället utgör själva grunden för välfärden. Det är de av 
individer skapade gemenskaperna som lägger grunden för såväl 
privat som offentlig sektor. Civilsamhället spelar således en 
avgörande roll för samhället och ger även stora möjligheter till 
utveckling också för det offentliga. 
  
Vår vision är ett starkare, mer oberoende och mer livskraftigt 
civilsamhälle. Den civila sektorn i form av små och stora 
föreningar, stiftelser, kooperativ och andra former för 
samhällsarbete på idéburen grund kan ha en mycket större roll i att 
tillhandahålla de välfärdstjänster som vi alla är med och bekostar 
gemensamt – om den ges de rätta förutsättningarna. 
  
För oss liberaler är det viktigt att relationen mellan civilsamhället 
och den offentliga sektorn ska handla om samverkan mellan olika, 
men jämlika parter. Det samarbete som idag sker har alldeles för 
ofta karaktären av ett patron–klientförhållande, med den offentliga 
sektorn som den styrande patronen och civilsamhällets aktörer som 
de styrda klienterna. 
  
Detta mönster måste brytas, och det kan till exempel genom en 
utvidgad tillämpning av modellen med IOP (idéburet–offentligt 
partnerskap) där civilsamhällets aktörer och offentlig sektor 
samverkar kring ett gemensamt mål. Det är dock en samarbetsform 
som kräver mycket tid och kunskap från alla inblandade parter för 
att komma till sin rätt, och lämpar sig därför inte särskilt väl för 
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mindre bidrag och avgränsade projekt. Där kan föreningsbidrag 
eller upphandlingar vara en bättre modell 
  
Från vad vi har sett från arbetet med IOPs från majoriteten i Järva 
stadsdelsnämnd så är vi tveksamma till om parterna har analyserat 
situationen och insatserna med tillräckligt djup. Vi menar också att 
man inte i tillräckligt hög grad tagit till sig av den kritik som 
framfördes mot stadsdelarnas hantering av IOPs 2021. 
  
Det förefaller oss som att man istället för att utgå från de komplexa 
samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen, istället har utgått från de 
IOPs som existerade innan sammanslagningen och justerat lite 
grann. Av den information vi fått oss till dels har diskussionerna 
kring kommande IOP:s inte förts med den öppenhet som borde 
finnas i ett IOP. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1169-1 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) mellan Järva stadsdelsnämnd och Husby 
Konst & Hantverksförening 2025-2027 

 JÄRVA 2024/1169-2 Överenskommelse om IOP Husby 
Konst & Hantverksförening 2025-2027 
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§ 13 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Järva föräldraförening 2025-2027  
JÄRVA 2024/1170 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Järva 
föräldraförening till ett belopp om 500 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 24 oktober 2024 gav stadsdelsnämnden i uppdrag till 
förvaltningen att inleda en omförhandling av nuvarande 
överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med 
föreningen Järva föräldraförening. Under hösten har föreningen och 
förvaltningen utarbetat ett förslag på överenskommelse för perioden 
2025-2027. Målsättningen för partnerskapet är att barn och unga har 
en lovverksamhet med många valmöjligheter, att unga får 
värdefulla erfarenheter och en stärkt position på arbetsmarknaden 
genom feriejobb, att föräldrar/vårdnadshavare är ett stöd till barn 
och unga under hela deras uppväxttid samt ökad trygghet i 
stadsdelsområdet. Förvaltningen och föreningen ska samverka kring 
genomförandet av olika aktiviteter som ska bidra till att målet 
uppfylls. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Järva 
föräldraförening om 500 000 kronor årligen under perioden 2025-
2027. 
 
Förslag till beslut om återremittering 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
 
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström 
(L) förslag. 
  
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Ghazal Saberian (SD) reserverade 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
 
  

1. Att återremittera ärendet 
2. Att uppdra åt förvaltningen att göra en grundlig analys av 

vilka komplexa samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen 
och av hur civilsamhället bäst kan involveras för att lösa 
dessa utmaningar. I arbetet ska hänsyn tas både till 
civilsamhällets självständighet och effektivt användande av 
skattepengar. 

3. Att därutöver anföra följande 
  

En utspridd missuppfattning är att civilsamhället är ett komplement 
till den offentliga sektorn. Liberalerna har en annan syn. 
Civilsamhället utgör själva grunden för välfärden. Det är de av 
individer skapade gemenskaperna som lägger grunden för såväl 
privat som offentlig sektor. Civilsamhället spelar således en 
avgörande roll för samhället och ger även stora möjligheter till 
utveckling också för det offentliga. 
  
Vår vision är ett starkare, mer oberoende och mer livskraftigt 
civilsamhälle. Den civila sektorn i form av små och stora 
föreningar, stiftelser, kooperativ och andra former för 
samhällsarbete på idéburen grund kan ha en mycket större roll i att 
tillhandahålla de välfärdstjänster som vi alla är med och bekostar 
gemensamt – om den ges de rätta förutsättningarna. 
  
För oss liberaler är det viktigt att relationen mellan civilsamhället 
och den offentliga sektorn ska handla om samverkan mellan olika, 
men jämlika parter. Det samarbete som idag sker har alldeles för 
ofta karaktären av ett patron–klientförhållande, med den offentliga 
sektorn som den styrande patronen och civilsamhällets aktörer som 
de styrda klienterna. 
  
Detta mönster måste brytas, och det kan till exempel genom en 
utvidgad tillämpning av modellen med IOP (idéburet–offentligt 
partnerskap) där civilsamhällets aktörer och offentlig sektor 
samverkar kring ett gemensamt mål. Det är dock en samarbetsform 
som kräver mycket tid och kunskap från alla inblandade parter för 
att komma till sin rätt, och lämpar sig därför inte särskilt väl för 
mindre bidrag och avgränsade projekt. Där kan föreningsbidrag 
eller upphandlingar vara en bättre modell 
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Från vad vi har sett från arbetet med IOPs från majoriteten i Järva 
stadsdelsnämnd så är vi tveksamma till om parterna har analyserat 
situationen och insatserna med tillräckligt djup. Vi menar också att 
man inte i tillräckligt hög grad tagit till sig av den kritik som 
framfördes mot stadsdelarnas hantering av IOPs 2021. 
  
Det förefaller oss som att man istället för att utgå från de komplexa 
samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen, istället har utgått från de 
IOPs som existerade innan sammanslagningen och justerat lite 
grann. Av den information vi fått oss till dels har diskussionerna 
kring kommande IOP:s inte förts med den öppenhet som borde 
finnas i ett IOP. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1170-2 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap mellan Järva stadsdelsnämnd och Järva 
föräldraförening 2025-2027 

 JÄRVA 2024/1170-3 Överenskommelse om IOP Järva 
föräldraförening 2025-2027 
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§ 14 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan Järva 
stadsdelsnämnd och Folkets Husby 2025  
JÄRVA 2024/1224 
 

Beslut  
1. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger 

stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna överenskommelse 
om IOP med Folkets Husby till ett belopp om 700 000 
kronor under tidsperioden 1 januari till och med 30 juni 
2025. 

2. Förvaltningen föreslår också att stadsdelsnämnden ger 
förvaltningen i uppdrag att inleda arbetet med en IOP-
överenskommelse rörande återöppnandet av verksamhet vid 
Kvarnbacka BP tillsammans med Folkets Husby. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Folkets Husby har samverkat med nämnden genom ett IOP rörande 
målgruppen unga som varken arbetar eller studerar under 2024. 
Under december 2024 har föreningen och förvaltningen nått en 
överenskommelse om att förlänga nuvarande IOP med sex månader, 
från den 1 januari 2025 till och med den 30 juni 2025. Denna 
förlängning avser en avslutande period för partnerskapet avseende 
målgruppen UVAS. Parallellt med den avslutande perioden avser 
förvaltningen och föreningen att inleda ett arbete för att gemensamt 
utarbeta mål, metod, tidsram och finansiering för ett nytt IOP 
rörande återöppnandet av verksamhet vid Kvarnbacka BP i Husby. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna en överenskommelse om IOP med Folkets 
Husby till ett belopp om 700 000 kronor under tidsperioden 1 
januari till och med 30 juni 2025. Förvaltningen föreslår också att 
nämnden ger i uppdrag att inleda arbetet med en IOP-
överenskommelse rörande återöppnandet av verksamhet vid 
Kvarnbacka BP tillsammans med Folkets Husby. 
 
Förslag till beslut om återremittering 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) 
förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Ghazal Saberian (SD) reserverar 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 

1. att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. att avveckla IOP-avtalet med Folkets Husby och ge 

förvaltningen i uppdrag att med föreningen Folkets Husby 
förhandla fram ett rimligt stöd för avvecklingsperioden fram 
till sommaren 2025 

 
IOP-avtalet med Folkets Husby forcerades fram av den nuvarande 
majoriteten utan en reell konsekvensanalys av behov och/eller 
värdering av föreningens förutsättningar för att lösa det uppdrag 
man åtagit sig. Efter ett års avtalsperiod har nämnden inte fått en 
återkoppling på hur samverkan fallit ut, om man nått de 
målsättningar man satt upp i avtalet eller hur arbetet i övrigt fallit 
ut. 
Att i det läget ta ställning till att avtalet ska förlängas med 
ytterligare sex månader, samt att föreningen ska få ett nytt IOP för 
annan verksamhet efter detta är därför en omöjlighet. 
  
Reservation 2 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att återremittera ärendet 
2. Att uppdra åt förvaltningen att göra en grundlig analys av 

vilka komplexa samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen 
och av hur civilsamhället bäst kan involveras för att lösa 
dessa utmaningar. I arbetet ska hänsyn tas både till 
civilsamhällets självständighet och effektivt användande av 
skattepengar. 

3. Att därutöver anföra följande 
  

En utspridd missuppfattning är att civilsamhället är ett komplement 
till den offentliga sektorn. Liberalerna har en annan syn. 
Civilsamhället utgör själva grunden för välfärden. Det är de av 
individer skapade gemenskaperna som lägger grunden för såväl 
privat som offentlig sektor. Civilsamhället spelar således en 
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avgörande roll för samhället och ger även stora möjligheter till 
utveckling också för det offentliga. 
  
Vår vision är ett starkare, mer oberoende och mer livskraftigt 
civilsamhälle. Den civila sektorn i form av små och stora 
föreningar, stiftelser, kooperativ och andra former för 
samhällsarbete på idéburen grund kan ha en mycket större roll i att 
tillhandahålla de välfärdstjänster som vi alla är med och bekostar 
gemensamt – om den ges de rätta förutsättningarna. 
  
För oss liberaler är det viktigt att relationen mellan civilsamhället 
och den offentliga sektorn ska handla om samverkan mellan olika, 
men jämlika parter. Det samarbete som idag sker har alldeles för 
ofta karaktären av ett patron–klientförhållande, med den offentliga 
sektorn som den styrande patronen och civilsamhällets aktörer som 
de styrda klienterna. 
  
Detta mönster måste brytas, och det kan till exempel genom en 
utvidgad tillämpning av modellen med IOP (idéburet–offentligt 
partnerskap) där civilsamhällets aktörer och offentlig sektor 
samverkar kring ett gemensamt mål. Det är dock en samarbetsform 
som kräver mycket tid och kunskap från alla inblandade parter för 
att komma till sin rätt, och lämpar sig därför inte särskilt väl för 
mindre bidrag och avgränsade projekt. Där kan föreningsbidrag 
eller upphandlingar vara en bättre modell 
  
Från vad vi har sett från arbetet med IOPs från majoriteten i Järva 
stadsdelsnämnd så är vi tveksamma till om parterna har analyserat 
situationen och insatserna med tillräckligt djup. Vi menar också att 
man inte i tillräckligt hög grad tagit till sig av den kritik som 
framfördes mot stadsdelarnas hantering av IOPs 2021. 
  
Det förefaller oss som att man istället för att utgå från de komplexa 
samhällsutmaningar vi möter i stadsdelen, istället har utgått från de 
IOPs som existerade innan sammanslagningen och justerat lite 
grann. Av den information vi fått oss till dels har diskussionerna 
kring kommande IOP:s inte förts med den öppenhet som borde 
finnas i ett IOP. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1224-1 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) mellan Järva stadsdelsnämnd och Folkets 
Husby 2025 

 JÄRVA 2024/1224-2 Överenskommelse om IOP Folkets 
Husby 2025 
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§ 15 
Kommuners och regioners grundläggande beredskap 
inför kris och krig (SOU 2024:65)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, diarienummer KS 
2024/1080 
JÄRVA 2024/1080 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en utredning med tillhörande 
förförfattningsförslag avseende Kommuners och regioners 
grundläggande beredskap inför kris och krig (SOU 2024:65) till 
Järva stadsdelsnämnd för yttrande. 
 
Den nya lagen avser ersätta den nuvarande lagen (2006:544) om 
kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära 
händelser och höjd beredskap (LEH). 
 
Förvaltningen välkomnar initiativet att stärka Sveriges civila 
beredskap och ambitionen att förtydliga och stärka kommuners och 
regioners ansvar för krisberedskap och höjd beredskap. Den 
föreslagna lagen bedöms skapa förutsättningar för en mer robust 
beredskapsstruktur och stärker den nationella säkerheten. 
 
Förvaltningen ser samtidigt att vissa delar av förslaget kan innebära 
betydande utmaningar för kommuner och regioner, särskilt med 
avseende på finansiering, resurstillgång och praktisk 
implementering. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1080-3 (Godkänd - R 1) Remiss - Kommuners 
och regioners grundläggande beredskap inför kris och krig 
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 JÄRVA 2024/1080-1 Följebrev Kommuners och regioners 
grundläggande beredskap inför kris och krig (SOU 2024:65), 
KS 2024/1196 

 JÄRVA 2024/1080-1.1 Remiss - Kommuners och regioners 
grundläggande beredskap inför kris och krig (SOU 2024:65) 
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§ 16 
Motion angående språktest i förskolan  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/1180 
JÄRVA 2024/1137 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över Motion 
angående språktest i förskolan av Andréa Hedin och Sophia 
Granswed Baat (båda M). 
 
Motionärerna framhåller att personalens språkkunskaper är 
avgörande för att främja barns språkutveckling och säkerställa god 
kommunikation med vårdnadshavare och inom arbetsgruppen. 
Motionärerna föreslår att språktest införs vid nyrekrytering av 
personal till förskolan och hänvisar till Göteborgs stad, där liknande 
tester nyligen införts. 
 
Förvaltningen noterar att det i dagsläget saknas nationella riktlinjer 
eller rekommendationer för språkkompetens hos förskolepersonal, 
vilket innebär att språktester inte kan genomföras på ett likvärdigt 
sätt. 
 
Regeringen har tidigare i år gett Skolverket i uppdrag att revidera de 
allmänna råden för förskolan. Syftet är att tydliggöra vilka 
kunskaper i svenska som krävs för att personalen ska kunna stödja 
barnens språkutveckling och förbereda dem inför skolstarten. 
 
Mot denna bakgrund föreslår förvaltningen att avvakta Skolverkets 
revidering innan vidare ställningstaganden tas. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen i sin helhet 
2. Att därutöver anföra: 

  
Språket är en avgörande nyckel till barns inlärning och utveckling. I 
förskolan läggs grunden för vidare språkkunskaper som påverkar 
barnens förutsättningar genom hela deras skolgång. Tyvärr ser vi 
alltför många barn börja förskoleklass utan tillräckliga 
språkkunskaper i svenska, vilket skapar hinder för deras fortsatta 
lärande och skolans kompensatoriska uppdrag. Därför är det viktigt 
att säkerställa en hög nivå av språklig kompetens bland 
förskolepersonalen. Andra kommuner går nu före Stockholm i 
denna fråga och det finns ett tydligt fackligt stöd. 
Personalens språkkunskaper påverkar inte bara barnens 
språkutveckling, utan är viktiga för en god kvalitet i hela förskolans 
verksamhet. Bristande språkkunskaper kan leda till missförstånd 
och påverka barnens trygghet negativt. För barn som inte talar 
svenska hemma är förskolan ofta den viktigaste platsen för 
språkutveckling. Här blir personalens förmåga att uttrycka sig 
tydligt och korrekt på svenska helt avgörande. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1137-2 (Godkänd - R 1) Motion angående 
språktest i förskolan 

 JÄRVA 2024/1137-1 Följebrev Motion angående språktest i 
förskolan, KS 2024/1180 

 JÄRVA 2024/1137-1.1 Motion angående språktest i 
förskolan 
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§ 17 
Handlingsplan för arbete mot rasism  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, diarienummer KS 
2024/1035 
JÄRVA 2024/1104 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat Handlingsplan mot rasism till 
Järva stadsdelsnämnd. Handlingsplanen riktar sig mot samtliga 
nämnder och bolagsstyrelser och syftar till att stärka och utveckla 
Stockholms stads arbete mot rasism. Handlingsplanen är kopplad 
till Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna. Järva 
stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till handlingsplanen och 
ambitionen att ta ett samlat grepp kring stadens arbete mot rasism. 
Förvaltningen lämnar i ärendet synpunkter avseende förtydliganden 
och tillägg som förvaltningen anses bör göras i handlingsplanen. 
Förvaltningen lämnar även synpunkter avseende den utbildning om 
alla former av rasism och dess konsekvenser som kommunstyrelsen 
ska tillhandahålla. 
 
Förslag till beslut om återremittering 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Ghazal Saberian (SD) föreslog att nämnden skulle återremittera 
ärendet. 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Ghazal Saberian (SD) sig mot nämndens beslut till förmån för eget 
förslag enligt följande: 
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1. Att återremittera förvaltningens förslag till remissvar. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Handlingsplanen mot rasism är kopplad till Stockholms stads 
program för de mänskliga rättigheterna. I handlingsplanen lyfts 
särskilt fem former av rasism: afrofobi, antisemitism, antiziganism, 
islamofobi och rasism mot samer. 
  
Sverigedemokraterna delar inställningen att alla former av rasism 
bör bekämpas. Ett antal prioriterade grupper pekas ut, och vi ställer 
oss bakom urvalet men vill även inkludera gruppen som berörs av 
svenskfientlighet. Det vill säga svenska medborgare utan 
invandrarbakgrund som utsätts för glåpord och nedsättande uttryck. 
Dessa problem är som mest påtagliga i grundskolor i invandrartäta 
områden. 
  
Därutöver noterar vi att islamofobi beskrivs som en form av rasism. 
Vi instämmer inte i kategoriseringen att fördomar mot en religion 
kan betraktas som rasism, utan menar snarare att det rör sig om 
fördomar eller felaktiga stereotyper. Sverigedemokraterna anser att 
alla människor som följer svenska lagar, normer och värderingar 
ska behandlas med respekt oavsett religionstillhörighet. Samtidigt 
kan samhället inte blunda för den växande islamismen i Sverige. 
Exempelvis finns källarmoskéer som har radikaliserat IS-krigare, 
internationellt efterlysta och sanktionerade imamer som föreläser 
hos skattefinansierade islamiska föreningar samt moskéer med 
kopplingar till organisationer med oklar finansiering. Vidare finns 
kopplingar mellan Iran, Muslimska brödraskapet och 
gängkriminalitet, liksom terrordåd riktade mot synagogor. Dessa är 
exempel på rörelser som anser sig själva beröras av ”islamofobi”. 
  
Vi hade önskat att strategin på ett tydligare sätt skulle skilja mellan 
å ena sidan en positiv islam, som strävar efter kulturell och språklig 
integration i Sverige, och å andra sidan en separatistisk och politisk-
ideologisk islamism. 
  
Reservation 2 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att återremittera förvaltningens förslag till remissvar 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Stockholm ska vara en stad fri från alla former av rasism, 
antisemitism och diskriminering. I arbetet för att uppnå det behövs 
en styrande handlingsplan med tydliga mål, i likhet med andra 
centrala styrdokument i staden. Men för att det ska bli mer än bara 
en pappersprodukt behövs det konkretion och uppföljningsbara mål. 
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Det saknas i den handlingsplan som nu läggs fram av den rödgröna 
majoriteten. 
  
Att nu överlåta till nämnderna och bolagen att sina 
verksamhetsplaner själva sätta upp mål och aktiviteter innebär att 
inget händer förrän tidigast 2026. Samtliga nämnder och bolag i 
staden har redan färdigställt sina verksamhetsplaner för året. Detta 
innebär att hela mandatperioden kommer att ha gått innan 
programmet mot rasism ens börjat omsättas i praktisk handling. Det 
är i nuläget även oklart vad som ska rapporteras till fullmäktige 
gällande handlingsplanens implementering. 
  
En handlingsplan som ska göra skillnad behöver vara konkret och 
ha tydliga målsättningar, uppföljningsbara indikatorer och en tydlig 
redovisning av implementeringen till fullmäktige. Den föreslagna 
planen i dess nuvarande form brister på samtliga dessa punkter. 
Därför kräver vi att denna revideras samt att en särskild strategi mot 
antisemitism tas fram av staden.  
  
Särskilt uttalande 
Patrick Amofa (C) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Alla människors lika rätt och värde är grunden för Centerpartiets 
politik. Stockholm ska vara en öppen stad med plats för nya 
stockholmare. Att människor från olika delar av världen ska få 
bosätta sig i Stockholm är en självklarhet för Centerpartiet, oavsett 
om det handlar om att fly undan konflikter och förtryck eller att 
söka lycka, familj och arbete. Stockholm ska vara en tolerant stad 
där alla får vara vem de vill, älska vem de vill och välja fritt hur de 
vill leva sina liv. 
  
Vi välkomnar en handlingsplan mot rasism som syftar till att stärka 
och utveckla stadens arbete mot rasism och som riktar sig mot 
samtliga nämnder och bolagsstyrelser. Däremot tror Centerpartiet 
på ett minskat regelkrångel och det gäller inte minst för kommunens 
interna arbetssätt, där pappersarbetet och byråkratin måste vara 
smal men samtidigt vass. När nya metoder och styrdokument ska 
implementeras finns en risk att byråkratilasset för våra 
verksamheter sväller till orimliga proportioner. Handlingsplanen 
mot rasism är kopplad till Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna, men vi kan inte riktigt förstå varför 
handlingsplanen inte implementerades direkt i programmet. För 
många olika styrande dokument riskerar att göra det svårt för 
verksamheterna med den potentiella konsekvensen att viktiga 
reformer förblir ogjorda. Stockholms stad behöver inte fler riktlinjer 
och program, snarare färre. Med en tydlig prioritering av mål som 
är samordnade och lätta att följa upp skapar vi ett strukturerat och 
målmedvetet arbete över hela staden. 
  

Sida 42 (51)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

Centerpartiet håller med Järva stadsdelsförvaltningens förslag om 
att ” förtydliga vad normkritik och ett intersektionellt perspektiv 
kan innebära i arbetet mot rasism. Det här skulle också gå i linje 
med stadens MR-program som anger att stadens MR-arbete ska 
vara inkluderande, normkritiskt och ha ett intersektionellt 
perspektiv. Normkritik innebär bland annat att rikta fokus mot 
normen/normer i samhället eller i ett visst sammanhang/verksamhet 
och hur dessa normer gör att vissa identiteter, erfarenheter och/eller 
behov exkluderas och marginaliseras. Något som i sin tur leda till 
diskriminering och ojämlikhet. Stadens arbete mot rasism bör enligt 
förvaltningen till exempel även omfatta att synliggöra och utmana 
vithetsnormer och sekularitetsnormer som kan leda till 
diskriminering och ojämlikhet’’ 
  
Kunskap är viktig för att bekämpa rasism i samhället, vi ser därför 
positivt på Järva stadsdelsförvaltningens förslag om att staden 
centralt ta fram en utbildning om alla former av rasism och dess 
konsekvenser. Det här bidrar enligt förvaltningen till effektivitet, 
kvalitet och ökad likvärdighet avseende stadens arbete med 
utbildningsinsatser för att öka den interna kunskapen om rasism. 
  
Vi vill också uppmärksamma att listan med vilka former av rasism 
som handlingsplanen särskilt ska uppmärksamma innehåller 
definieringar som kan uppfattas ha olika tyngd. Ordet hat används 
till exempel kopplat till afrofobi, antisemitism och rasism mot 
samer, men islamofobi benämns endast som fördomar och 
fientlighet mot islam och muslimer. Det kan tolkas som att olika 
typer av rasism väger olika tungt. Centerpartiet ser ett behov av 
detta förtydligas och att konsekventa begrepp används. Vi kommer 
aldrig att acceptera att människor får sin frihet begränsad på grund 
av diskriminering, rasism, antisemitism, antiziganism, islamofobi 
eller andra skadliga fördomar. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1104-2 (Godkänd - R 1) Remiss - 
Handlingsplan för arbete mot rasism  

 JÄRVA 2024/1104-1.2 Bilaga - Handlingsplan mot rasism 
 JÄRVA 2024/1104-1 Följebrev Handlingsplan för arbete 

mot rasism, KS 2024/1035 
 JÄRVA 2024/1104-1.1 Stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande - Handlingsplan mot rasism 
 

Sida 43 (51)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 18 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2025/6 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 
Dnr Beslut Datum Beslutsfattare 

JÄRVA 
2024/1132 

Vidaredelegation av 
beslutanderätt för 
upphandling av Reservkraft 
El 

2024-11-25 Abdi-nur Isse (tf 
stadsdelsdirektör) 

JÄRVA 
2024/1092 

Svar på remiss - Bygglov, 
Akalla 4:1 2024-11-27 Sofie Östergren 

JÄRVA 
2024/1135 

Förordnande av 
stadsdelsdirektör 2024-11-21 Toni Mellblom 

JÄRVA 
2024/1121 

Svar på remiss - 
Insamlingsplatser för 
julgranar  

2024-11-29 Stina Holmsved 

JÄRVA 
2024/1012-
17 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - Värmdö 
kommun 

2024-06-28 Elin Krook (tf 
enhetschef) 

JÄRVA 
2024/1012-
18 

Placeringsavtal 
Bromstensgården - Uppsala 
kommun 

2024-04-08 Elin Wahlsten 

JÄRVA 
2024/1141 

Svar på bygglovsremiss - 
Reykjanes 1  2024-12-12 Lwam Abraham 

JÄRVA 
2024/1221 

Svar på remiss - 
Insamlingsplats för 
julgranar, Skäftingebacken 

2024-12-10 Julia Bäckström 

JÄRVA 
2024/1235 

Svar på remiss - Inhägnat 
arbetsområde med 
containrar/upplag, 
Lillbybacken 

2024-12-20 Stina Holmsved 

JÄRVA 
2024/1211 

Svar på remiss - Firande av 
persisk högtid vid Husby 
gård  

2024-12-20 Astrid Bergström 

JÄRVA 
2024/1231 

Svar på remiss - Schaktning 
längs grusväg i Igelbäckens 

2024-12-23 Sunniva 
Wejlemark 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/6-1 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
delegationsbeslut 

 

kulturreservat 
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§ 19 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2025/3 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 2025-01-17 anmäls. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/3-1 Protokoll 2025-01-17- råd för 
funktionshinderfrågor samt pensionärsråd 
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§ 20 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2025/2 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 2025-01-17 anmäls. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/2-1 Protokoll 2025-01-17 råd för 
funktionshinderfrågor samt pensionärsråd 
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§ 21 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
december 2024  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 22 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

 Kommunfullmäktiges beslut 2024-12-16 § 24 - Strategi för 
Stockholms utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, 
vid rätt tillfälle 

 Kommunfullmäktiges beslut 2024-12-16 § 23 - Stockholms 
stads program för de mänskliga rättigheterna 

 Kommunfullmäktiges beslut 2024-12-16 § 28 - Stadens 
modell för ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS) 

 Kommunstyrelsens ekonomi- och trygghetsutskotts beslut 
2024-12-18, § 7 - Slutlig justering av nämndernas budget för 
prestationer inom pedagogiska verksamheter 2024 

 Förvaltningsgruppens protokoll från 11 december 2024 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 23 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att bereda 
inkommen skrivelse. 
 
Inkomna skrivelser 

 Skrivelse från Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) angående barn 
som försvinner efter loven. 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Ghazal Saberian (SD) 
ansluter sig till skrivelsen. 
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§ 24 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
Inget togs upp. 
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